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Das Syndrom der „CMD“ wird seit Jahrzehnten mit dem Bewegungsapparat in Verbindung gebracht. Wechselbeziehungen in beiden Richtungen sind bekannt. Körperhaltung und Funktion des stomatognathen Systems unterliegen verschiedenen Einflussfaktoren, sodass die Differenzialdiagnostik meist interdisziplinär vorzunehmen ist. Komplementärmedizinische Verfahren sollten integriert werden, um die patientenindividuelle situationsadaptierte Balance zu finden.


      
        
Knowing interactions in both directions, the syndrom of „TMD“ has been linked to the musculosceletal system since several decades. Posture and function of the stomatognathic system are subjected to various influencing factors, thus the differential diagnosis has to be carried out multidisziplinary. Holistic medical treatments need to be integrated in this process in order to find patient's individual balance of bodily functions respecting current exposures of daily life.
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